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1. Spisning i anledning af den forestående jul :)(30 min) 

 

2. Til og fra klubværten (30 min.)  

- Denne til bruges til at diskutere ny lokation (punkt 4) 

 

3. Lift: Endelig beslutning om anskaffelse af lift, bygning af skur og vedligehold af lift (30 min) 

Jens Munk deltager i punktet fra kl. 19 – 19.15. Herefter træffer bestyrelsen beslutninger om 

anskaffelsen. 

- Brugt lift 

o 300 timers arbejde (2 måneder) 

o Rengjort 

o 100.000 inkl. Moms 

o 1 års garanti 

- Ny lift 

o 150.000 + moms (Forhandlet ned på 129.000 + moms = 160.000 inkl. Moms) 

- Andre lifte 

o 50.000-80.000 

o Har dog kørt meget længere, og er meget beskidte 

- Hvis vi vil have en større lift, skal vi have en større døråbning 

- Udgifter: 

o Løbende udgift: 2500/år for tjek. 

o Etablering af skur 

- Jens foreslår at have liften stående indendørs, for at undgå rust på liften 

 

- Beslutning: 

o Den brugte lift anskaffes 

o Serviceaftale til liften anskaffes (1 gang om året, 2500 kr + moms) 

 

4. Seneste fra projektudvalget om ny lokation (30 min) 

 

- Friis: 

o 480 kvm 

o Det kan godt lade sig gøre med at holde åbent 24/7 på trods af åbningstiden, gennem P-

kælderen. Vi skal dog have en chipløsning hvis dette skal kunne lade sig gøre. 

o Andet problem: Vi skal have en eller anden form for løsning for ”drop-in” klatring for 

ikke-medlemmer (evt. via betaling) i åbningstiden (10-19). Dette kræver bemanding (evt. 

nogen med studiejob, som sørger for betaling og at folk kommer ind, får sko osv. 

▪ Bemanding = 300.000-400.000/året 
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o Tredje problem: Der er i øjeblikket kun 1 toilet. Vi tænker som minimum at have 2 

toiletter. Niels fra Friis skal nok hjælpe med at få etableret det ekstra toilet 

o Pris: Normalt meget dyrt (4000 kr pr. kvm = 2 millioner/år + bemandingsløn) 

▪ Vi skal sætte os ned, og se hvad vi kan betale for sådan et lokale.  

▪ Niels ville gerne have minimum 600.000 for at få dækket driftsomkostninger 

o Loftshøjde:  

▪ første 30 cm fra loft og ned er sprinklersystem 

▪ Næste 30-50 cm = ventilation. Koster for meget at pille ved 

▪ 30cm til madrasser nedefra 

▪ Derfor kan vi kun bygge mellem 3,5-3,7 meter langt de fleste steder i bygningen 

(grotten er 3,75) 

o Plus:  

▪ Rigtig god lokation 

▪ God promovering gennem Friis 

▪ Potentiale for mange forbigående gæsteklatrere => flere nye medlemmer 

o Negativt: 

▪ Mindre plads til klublokaler osv.  

▪ Der er steder (nødudgange, teknik osv.) som ikke må være blokeret, så denne 

plads kan ikke benyttes 

▪ Højden 

• Da vi er begrænsede i højden, vil det give mening at lave en del 

overhang. Dette vil potentielt kunne benyttes til grebsopbevaring 

o For at kunne få Friis til at køre rundt, skal vi have omtrent 700 nye medlemmer (hvis vi 

ser bort fra lokaletilskud og gæsteklatrere) 

o Pris for opsætning (vægge, greb osv) 

- Anden mulig lokation: ved Nørresundby, Brotorvet, gammel biograf 

o  6 meter til loftet 

o Den nye boulder er 4,5 meter høj til sammenligning  

o Åbent entréområde, med mulighed for reception/køkken 

o Toiletter er etableret 

o Mulighed for café, kontor osv. 

o 2 kælderlokaler (dog ret smalle) 

o Klatrelokalet er 10m bredt, 20m langt. Der er imidlertid søjler langt muren 

▪ 8m mellem søjlerne 

o Pris: 275.000/året (inkl. Vand, varme, leje osv.) 

o Smallere end Friis, men meget højere end Friis 

o Vi skal designe så væggene/søjlerne ikke kommer i vejen, men den er meget velegnet 

med henblik på klublokaler osv. 

o Per Juul tilbyder sig selv som Totalentreprenør for at få dette op og køre hvis vi vælger 

denne lokation 

o Anden mulighed: Per lejer stedet, driver det som klatreklub, og så lejer vi os ind hos ham  
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o Denne mulighed vil kræve 100-200 medlemmer for at dække omkostningerne (uden 

lokaletilskud og gæsteklatring) 

o Der kan køres et Kilterboard ind på denne lokation. Dette kan ikke lade sig gøre i Friis 

Funcenter: 1200 kvm for 900.000 / år 

 

- Beslutning 

o Vi går videre med begge lokationer for nu, og får udarbejdet mere præcise estimater for 

opsætning, drift, lejekontrakter osv. mellem de to lokationer 

o Der er størst interesse for lokationen på Brotorvet 

 

5. Godkendelse af referat fra 4. november (5 min.) 

- Diplom ændres til ”Kursusbevis” 

- Ellers godkendt 

 

6. Siden sidst fra ministre og deres udvalg: (25 min.) 

It minister (Thomas) 

Kommunikationsminister (Camilla) 

-  Snakket med Stefan: Startpakke for 2000. Opdatering af billeder på hjemmeside, Facebook, 

Instagram mm. Samt stemningsbilleder i klubben.  

- Forslaget vedtages 

Frivillig engagementsminister (Camilla) 

Klatrevægsministre (David og Rasmus O) 

Konkurrenceministre (David og Rasmus O) 

- Det blev et godt Aalborg Open 

- Der var et mindre antal klager over at der ikke var nok tid til rebproblemer.  

Samarbejdsminister (Rasmus O) 

Økonomiminister (Rasmus S) 

- Der arbejdes på budget 

Socialminister (Lasse og Thomas) 

- Opstart af festudvalget er udsat til 2025, da der fortsat mangler frivillige til at besætte pladserne 

Forperson (Vibeke) 

- Vi har modtaget frivillige midler 

- Himmerland har meldt ud af vi godt kunne få lov til at opsætte problemer (reb eller boulders) på 

deres arealer 

- Workshop omkring skadesforebygning. Vi afventer endnu svar  

- I 2025 laver DKLAF et samarbejde med en fysioterapeut omkring klatreskader. Dette kunne også 

være en mulighed. 

- Webshop: De er i fuld sving, og kommer til bestyrelsesmødet til Januar med et forslag til opsætning 

mm. 
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- Børnetrænere har været på kursus 

- Instruktørerne har fastalgt alle forårets sikringskursus 

- Nyhedsbrev er lagt ud 

- Vision er lagt op på siden 

 

 

Kontakt til udvalg:  

Kontakt til trænerudvalg (Lasse) 

Kontakt til tutorudvalg (Rasmus O) 

Kontakt til sikkerhedsudvalg (David) 

Kontakt til rutebyggerudvalg (David og Rasmus O) 

- Vi har fået nye anchors, separator reb mm. 

- Kaosmuren bliver repareret for nu. Det kan overvejes om den skal bygges om næste år (David anslår 

en pris på 50.000 for at bygge den om, primært en ny motor) 

Kontakt til familie- og børnehold (Vibeke) 

Kontakt til Instruktørudvalg (Vibeke) 

Kontakt til Projektudvalg (Bestyrelsen) 

7. Budget 2025 - tilføjelser, spørgsmål (30 min) 

- Rutebygudvalg – Udstyr Øges til 25000 fra 15000 

- Rutebygudvalg – Ekstern rutebyg: Der tilføjes en konto specifikt til Aalborg Open  

- Sikkerhedsudvalg – Konsulenter øges til 80000 (fra 40000 originalt). Dette inkluderer blandt 

andet vedligehold af ny lift, og erstatning af udstyr. 

- Træner – løn øges til 150000 

- Lift er flyttet fra driftsudgifter til sikkerhedsudvalg, da vi køber egen lift. Ændret fra 10000 til 

15000 

- Interne arrangementer er flyttet til festudvalget 

- Opsparingspost på 150000 

 

8. Aalborg Open – evaluering (10 min) Rasmus O 

- 60 er maks antal tilmeldte for 2 vægge 

- Rebbene gav de største problemer 

 

9. Evt. (5 min.) 


